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Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 2.9.2024 alkaen.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 107
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 108
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Helvi Walli ja Henri Välikangas.

Pöytäkirja tarkastetaan 30.8.2024.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Helvi Walli ja Henri Välikangas.

Pöytäkirja tarkastetaan 30.8.2024.
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Sivistyslautakunta, § 30,23.04.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 42,14.05.2024
Sivistyslautakunta, § 89,28.05.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 50,04.06.2024
Sivistyslautakunta, § 109, 27.08.2024

§ 109
Sivistyslautakunta, talous- ja henkilöstöraportti heinäkuu 2024

PRIDno-2024-1530

Sivistyslautakunta, 23.04.2024, § 30

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti maaliskuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti maaliskuu

Sivistyslautakunnan toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna 
enemmän, toteumaprosentti 32,7 (v. 2023 18,2), kasvua viime vuodesta 66,3 %. Tähän 
on suurin syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden hankeavustukset 
tuloutettiin käyttötalouden tuloiksi maaliskuussa, viime vuonna vastaava toimenpide 
tehtiin kesäkuussa. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta laskenut. 
Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut alenivat 1.3.2023, joten vertailussa viime vuoden 
vastaavaan ajankohtaan nähden maksut olivat vielä vuoden 2023 tammi-helmikuussa 
korkeammat. Iltapäivätoiminnan maksujen korotukset 1.1.2024 alkaen ovat lisänneet 
muiden palvelumaksujen kertymää. Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa 
hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten aamu- ja iltapäivätoiminnan 
kustannukset. Edellä mainituista syistä johtuen kokonaistuottojen kertymä on 
maaliskuussa selvästi viime vuotta parempi. Tilanne tasoittuu vuoden aikana, ja 
toimintatuottojen arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.   

Toimintakulut ovat toteutuneet pääosin talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 
24,1 (v. 2022 23,4), kasvua viime vuodesta 6,7 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 4,9 %. Vuoden 2023 palkankorotukset ajoittuivat kesään ja näkyvät kulujen 
kasvussa viime vuoteen verrattuna. Myös palkallisten henkilötyövuosien määrä on 
suurempi kuin viime vuoden vastaavana ajankohtana. Opetusyksikössä hankerahoitus 
on kasvattanut määräaikaisen henkilöstön määrää. Lisäksi erityisopettajien virkoja on 
enemmän, ja niitä on myös saatu hyvin täytettyä. Varhaiskasvatuksessa 
lainsäädäntöön perustuva hoidossa olevien lasten tuen lisääminen on vaikuttanut 
määräaikaisen henkilöstön määrään. Henkilöstösivukulujen kirjaustavan muutos on 
myös lisännyt henkilöstökuluja opetusyksikössä ja varhaiskasvatusyksikössä. Aiemmin 
kulut kirjattiin kokonaisuutena sivistystoimialan hallintoon. Vuoden alusta lähtien 
kulut on kirjattu maksettujen palkkojen suhteessa yksiköille.

Palvelujen ostot ovat viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden kasvaneet, 
toteumaprosentti 27 (v. 2023 25). Kasvua 13,6 %. Tähän on suurimpana syynä 
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yliopistollisen toiminnan avustuslasku 1,1 miljoonaa euroa, joka kirjautui viime 
vuonna huhtikuulle ja tänä vuonna maaliskuulle. Varhaiskasvatuksen 
palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja kerrointarkistusten myötä. 
Työterveyshuollon kustannukset ovat sen sijaan laskeneet.

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 10,2 (v. 2023 8,9), kasvua 17,4 %. 
Koulujen oppimateriaalitilauksia on tehty tänä vuonna aiemmin. Myös hintojen 
nousulla on vaikutusta. Tarvikeostoissa on myös merkittävää kuukausittaista 
vaihtelua. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tuet ovat selvästi laskeneet viime 
vuodesta, toteumaprosentti 21,6 (v. 2023 26), laskua viime vuoteen 12,8 % Tähän 
vaikuttanee hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän väheneminen sekä 
varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 23,5 (v. 2023 41), laskua viime vuoteen 33,7%.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakateen toteumaprosentti maaliskuussa oli 23,4 (v. 2022 
23,9). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 2,6 %. Toimintakulujen ja -
tuottojen vuosittaisesta kirjauskuukausien vaihtelusta johtuen toimintakate ei ole 
täysin vertailukelpoinen viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden. 
Sivistyslautakunnan talous on ensimmäisen vuosineljänneksen osalta toteutunut 
suunnitellusti. Maaliskuun talousraportin perusteella ennuste on, että toimintakate 
toteutuu talousarvion mukaisesti.

Vakituisen henkilöstön lukumäärä on noussut 10 henkilöllä, kun taas sijaisten määrä 
on selkeästi vähentynyt (-56 henkilöä) vuoden takaiseen verrattuna. Muiden 
määräaikaisten sekä lukumäärän että suhteellisen osuuden nousua selittää sekä 
hankerahoituksella palkatun henkilöstön suotuisa kehitys että tuen tarpeiden 
lisääntyminen sekä opetuksessa että varhaiskasvatuksessa. Kokonaisuudessaan 
henkilöstön määrä on vähentynyt 15 henkilöllä vuoden takaiseen verrattuna, mutta 
henkilötyövuosikertymä sen sijaan kasvoi 2,7 prosenttia. Osaltaan lisäystä selittänee 
se, että esimerkiksi opetuspuolella on saatu täytettyä erityisopettajien virkoja.

Sijaisten määrän vähentymiseen vaikuttaa terveysperusteisten poissaolojen suotuinen 
kehitys, koska sairauspoissaolojen sijaisia ei ole tarvittu yhtä paljon kuin vuosi sitten. 
Sairaudesta aiheutuneet terveysperusteiset poissaolot näyttäisivät tässä vaiheessa 
maaliskuun osalta alittavan sekä vuoden 2023 että vuoden 2022 poissaolotilanteen. 
Työtapaturmien osalta poissaolot alittavat vuoden 2023 poissaolot. 
Terveysperusteisten poissaolojen tilanteeseen tulee vielä tässä kohtaa suhtautua 
kuitenkin pienellä varauksella, koska takautuvat kirjaukset 
palkanlaskentajärjestelmään voivat vielä nostaa maaliskuun sairauspoissaololukuja.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.
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Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 14.05.2024, § 42

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina M Toivonen
tiina.m.toivonen@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti maaliskuu 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti maaliskuu 2024

Toiminnallinen toteutuminen

Vapaa-ajan yksiköiden toiminta toteutui suunnitellusti vuoden ensimmäisellä 
neljänneksellä.

Kulttuuri- ja museopalvelut järjestävät monipuolista toimintaa myös omien 
toimitilojen ulkopuolella ja tavoittavat näin runsaasti kuntalaisia. Esimerkiksi Pori 
Sinfonietta toteutti alkuvuoden aikana yhdeksän konsertin lisäksi yhteensä 32 erilaista 
yleisötyöesiintymistä, johon sisältyi avoimia kenraaliharjoituksia, esiintymisiä 
hoitolaitoksissa, kouluissa, kirjastossa ja kauppakeskuksessa, Promenadikeskuksen 
aulassa sekä päättäjille suunnatussa Kulttuuriklubissa. Tulevista kulttuuritapahtumista 
mainittakoon Lastenkulttuurikeskuksen yhteistyössä jätehuoltoyhtiö Keräämön 
kanssa järjestämä  -näyttely Porin pääkirjastossa 28.5.Toisen roska on toisen taide
–15.6.2024. Näyttelyn pohjana on nuorille suunnattu kuvataidehaaste.

Museopalvelut tekevät aktiivista vaikuttamistyötä. Satakunnan Museo antoi 
lausunnon hallituksen muutosesityksistä valmisteilla olevaan rakentamislakiin. 
Julkisuudessa on ollut esillä museon näkemys Kankaanpään Venesjärven 
koulurakennuksen säilyttämisestä. Porin taidemuseon valmistelema Satakunnan 
julkisen taiteen ohjelman luonnos hyväksyttiin maakuntahallituksessa 29.4.2024.

Kirjaston lainamäärässä oltiin vuoden ensimmäisellä neljänneksellä lähellä viime 
vuoden lukemia. Maaliskuun alusta saatiin käyttöön kirjastojen digitaalinen 
elokuvapalvelu Cineast, joka on saanut palautetta helppokäyttöisyydestään. Palvelu 
on osa Satakirjastojen yhdessä asiakkaille tarjoamaa e-
aineistokokonaisuutta. Huhtikuun alussa siirryttiin kuntien yhteiseen, 
valtakunnalliseen e-kirjastoon. Kirjastopalveluissa etsitään nyt tasapainoa perinteisen 
aineiston hankinnan ja e-aineistokulujen välille. E-kirjaston kustannusvaikutus vuonna 
2024 on noin 40 000 euroa. 

Nuorisoyksikön erityinen haaste on tällä hetkellä TE24-uudistuksen valmistelu sekä 
nuorten työpajan ja Ohjaamon tunnistaminen osalliseksi siihen. Ne ovat toimineet 
pitkään ja erikoistuneet työllisyyttä ja osallisuutta edistävien monialaisten palveluiden 
tarjoamiseen 18-29-vuotiaille. Uudistus vaikuttaa nuorten palveluihin ja uhkaa 
vähentää palveluihin kohdennettuja resursseja ja kaventaa työelämään 
integroitumisen keinoja muun muassa palkkatukijärjestelmän muutoksen myötä. 
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Nuorten palvelut tulisi sovittaa osaksi uutta työllisyyden hoidon mallia siten, että 
nuorille suunnattujen palveluiden lähtökohtana ennaltaehkäisy, matalakynnyksisyys, 
monialaisuus ja yhden luukun periaate.

Ohjaamo saa EU:n elpymisrahaston rahoittamaa valtiontukea palveluiden 
monialaisuuden ja resurssien vahvistamiseksi. Tukea saa asiantuntijan palkkaamiseen 
sosiaali-, terveys-, tai koulutuspalveluista. Ohjaamossa työskentelee kannustinmallilla 
yksi kokoaikainen kuraattori, joka antaa matalan kynnyksen psykososiaalista tukea 
nuorille Ohjaamossa. Tukea aiotaan hakea edelleen kahden lisähenkilön 
palkkaamiseen.

Talouden toteuma

Tammi-maaliskuun toimintakate-% oli 21,3 % (23,4 % vuonna 2023). Toimintakate 
pienentyi 7,2 % viime vuodesta toimintamenojen vähentymisen johdosta. Menot 
pienenivät 0,2 miljoonalla eurolla. Toimintamenoista toteutui 24,5 % (27,7 % vuonna 
2023). Palvelujen ostot pienenivät 4,1 % erityisesti asiantuntijapalveluiden käytön 
vähennyttyä. Tarvikehankinnat vähenivät 16,9 %. Viime vuoden alkuneljänneksellä 
ostoja kasvattivat kirjaston sähköisen kirjallisuuden ja äänentoistojärjestelmän 
hankinnat sekä taidemuseon teoshankinnat. Tänä vuonna hankinnat ajoittuvat 
myöhäisemmäksi.

Toimintamenoja vähentää myös hanketoiminnan hiljentyminen ja avustusten 
maksatuksen lykkääntyminen oikaisuvaatimusten käsittelyn ja yhdistysten 
vuosiraportoinnin viivästymisen vuoksi.

Henkilöstömenot ovat kasvaneet 3,5 %. Kasvu selittyy nuorisoyksikön perustamisen 
myötä lisääntyneellä vakituisen henkilöstön määrällä sekä viime vuoden kesällä 
voimaan tulleilla palkankorotuksilla. Sijaisten ja määräaikaisten palkkakustannukset 
ovat vähentyneet kolmanneksella.

Toimintatulojen toteuma oli alkuvuonna 32,6 % (41,9 % vuonna 2023). 
Euromääräisesti tulot ovat samalla tasolla kuin viime vuonna. Tulojen korkea toteuma-
% vuonna 2023 johtui budjetoimattomista avustuksista.

Ensimmäisen vuosineljänneksen perusteella näyttää siltä, että vapaa-ajan palveluiden 
tulotavoitteiden nosto tälle vuodelle on ollut realistinen. Kulttuuripalveluissa lisättiin 
tulo-odotuksia yhteensä 0,3 miljoonalla eurolla, josta avustusten osuus on 0,1 
miljoonaa euroa, museoiden pääsymaksujen 0,1 miljoonaa ja Pori Sinfoniettan 
pääsymaksujen 50 000 euroa. Lisäksi talousarviossa on nyt huomioitu Promenadisalin 
ja kesäteatterin vuokratuotot 0,1 miljoonaa. Kirjaston myyntitulojen odotusta 
vähennettiin 40 000 eurolla, koska yhteistoimintakorvaukset tulevat vähentymään 
tänä vuonna kuntien yhteiseen e-kirjastoon siirtymisen vuoksi.

Kulttuuriyksikön toimintatuloista on toteutunut 35,3 %. Satakunnan Museo on ollut 
suljettuna paloilmoitinremontin vuoksi helmi-maaliskuussa, mutta vaikutus 
pääsymaksutuottoihin on jäänyt vähäiseksi, sillä kävijämäärät muissa museokohteissa 
ovat osittain korvanneet menetyksiä. Kokonaiskävijämäärä tammi-maaliskuussa oli 
6 800, kun se viime vuonna oli 8 700.
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Liikuntapalveluiden tulotavoitetta korotettiin tälle vuodelle 0,2 miljoonalla eurolla, sillä 
pääsymaksukertymän odotetaan kasvavan vähitellen. Pääsymaksut kasvoivat 
alkuvuoden aikana17,2 % ja tilavuokrat 5,8 %, ja tuottoja on tullut yli 0,1 miljoonaa 
euroa enemmän viime vuoden alkuun verrattuna.

Alkuvuoden aikana saatiin avustuksia 0,4 miljoona euroa. Nuorisoyksikköön kohdistuu 
odotus 0,4 miljoonan euron hanke- ja valtionavustuksista. Etsivän nuorisotyön ja 
nuorten työpajan valtionavustuksista ei vielä maaliskuussa saatu päätöstä. 
Avustuksilla on katettu valtaosa toiminnasta. 

Talouden vuosiennuste

Vapaa-ajan lautakunnan toimintakatteen toteuma on 21,3 % (23,4 % vuonna 2023). 
Kulttuuriyksikössä on reagoitu käyttösuunnitelmien laadinnan yhteydessä tehtyihin 
määrärahojen leikkauksiin ja toimintakuluista on säästetty. Museoilla ja orkesterilla 
saattaa olla haasteita täyttää muutetut tulotavoitteet. Liikuntapalveluiden 
pääsymaksuihin vaikuttaa tulevan kesän säistä riippuva maauimalan käyttöaktiivisuus.

Vapaa-ajan lautakunnan määräraha näyttää tässä vaiheessa vuotta riittävältä.

Henkilöstöasiat

Henkilöstön lukumäärä oli maaliskuussa 254, mikä on hieman pienempi kuin vuosi 
sitten. Vakituisten määrä on kasvanut 13 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön 
elinvoima- ja ympäristötoimialalta siirtyneiden työntekijöiden vuoksi. Samalla 
määräaikaisten määrä on laskenut. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön 
lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) lähes sama viime vuoteen verrattuna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla 
maaliskuun jälkeen käyttämättä noin 75 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu 
ja käyttämättä on vielä 78,4 prosenttia. Lautakunnan sisällä nuorisoyksikkö on 
ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä on vain 72,2 prosenttia. Budjettiylitys 
johtuu kuitenkin lähinnä palkkojen virheellisestä kirjautumisesta. Terveysperusteiset 
poissaolot ovat merkittävästi laskeneet edeltäviin vuosiin verrattuna kulttuuri- sekä 
liikuntayksikössä. Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman edeltävää vuotta 
enemmän.

Kulttuuriyksikössä on vireillä henkilöstösuunnitelman mukaisia, eläköitymisistä ja 
irtisanoutumisista johtuvia rekrytointeja. Kirjastoon rekrytoidaan kolme henkilöä 
avoimiin tehtäviin, mutta kahden eläköityvän työntekijän tilalle ei tulla palkkaamaan 
uusia, vaan tarve ratkaistaan tehtävämuutoksin. Pori Sinfonietta rekrytoi kuluvan 
vuoden aikana neljä soittajaa avoinna oleviin tehtäviin. Uusi tuotantojärjestäjä aloitti 
vuoden alusta, ja lisäksi on käynnistetty tuottaja-nuotistonhoitajan ja tuottaja-
tiedottajan rekrytointiprosessit. Lastenkulttuurikeskus rekrytoi kevään aikana 
kulttuurituottajan eläköityneen kulttuuriassistentin tilalle työnkuvaa muuttaen. 
Liikuntapalveluihin pyritään palkkaamaan kolme uutta vakinaista uimavalvoja-
liikunnanohjaajaa. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Lautakunta päättää merkitä vapaa-ajan lautakunnan talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi. 
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Samalla lautakunta päättää, että toiminnallinen raportointi tehdään jatkossa 
kolmannesvuosiraportoinnin yhteydessä.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Tiina M. Toivosen alustuksen 
asiasta.

Merkitään, että kaupunginhallituksen edustaja Ismo Läntinen poistui kokouksesta 
tämän asiakohdan käsittelyn aikana kello 18.37.

Merkitään, että Viliina Välimäki poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.40.

Merkitään, että Marianne Ostamo poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.57.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 28.05.2024, § 89

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti huhtikuu
2 Sivistyslautakunta, henkilöstöraportti huhtikuu
3 Sivistyslautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteuma T1

Sivistyslautakunnan toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna 
enemmän, toteumaprosentti 37,9 (v. 2023 21,9), kasvua viime vuodesta 59,9 %. Tähän 
on suurin syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden hankeavustukset noin 1,2 
miljoonaa euroa tuloutettiin käyttötalouden tuloiksi alkuvuodesta. Viime vuonna 
vastaava toimenpide tehtiin kesäkuussa. Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta 
laskenut. Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. 
Iltapäivätoiminnan maksujen korotukset 1.1.2024 alkaen ovat lisänneet muiden 
palvelumaksujen kertymää. Myyntituottojen kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta 
laskutettavat erityislasten aamu- ja iltapäivätoiminnan kustannukset. Edellä 
mainituista syistä johtuen kokonaistuottojen kertymä on huhtikuussa selvästi viime 
vuotta parempi. Tilanne tasoittuu vuoden aikana, ja toimintatuottojen arvioidaan 
toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 32,4 (v. 
2022 32,6), kasvua viime vuodesta 3 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime vuodesta 
4,5 %. Palkallisten henkilötyövuosien määrä on suurempi kuin viime vuoden 
vastaavana ajankohtana. Opetusyksikössä hankerahoitus on kasvattanut 
määräaikaisen henkilöstön määrää. Varhaiskasvatuksessa lainsäädäntöön perustuva 
hoidossa olevien lasten tuen lisääminen on vaikuttanut määräaikaisen henkilöstön 
määrään. Henkilöstösivukulujen kirjaustavan muutos on myös lisännyt 
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henkilöstökuluja opetusyksikössä ja varhaiskasvatusyksikössä. Aiemmin osa 
sivukuluista kirjattiin kokonaisuutena sivistystoimialan hallintoon. Vuoden alusta 
lähtien kulut on kirjattu maksettujen palkkojen suhteessa yksiköille. Kuluja vastaavat 
määrärahasiirrot on tehty yksiköiden välillä.

Palvelujen ostojen kasvu on tasaantunut, toteumaprosentti 35,9 (v. 2023 36,9), kasvua 
2,5 %. Tähän on suurimpana syynä yliopistollisen toiminnan avustuslasku 1,1 
miljoonaa euroa, joka kirjautui tänä vuonna maaliskuulle ja viime vuonna huhtikuulle. 
Toteumat ovat huhtikuun osalta pääosin vertailukelpoiset viime vuoteen verrattuna, 
vaikkakin kulujen kohdentumisessa eri kuukausille on vaihtelua. Varhaiskasvatuksen 
palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja kerrointarkistusten myötä. 
Palveluliikelaitoksen ateriapalvelujen kustannukset ovat jonkin verran laskeneet ja 
puhtauspalvelujen nousseet. Kuljetuskustannukset ovat hieman laskeneet. 
Työterveyshuollon kustannukset ovat viimevuotisella tasolla. 

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 21,7 (v. 2023 20,3), kasvua 8,8 %. 
Koulujen oppimateriaalitilauksia on tehty viime vuotta aiemmin. Myös hintojen 
nousulla on vaikutusta. Tarvikeostoissa on merkittävää kuukausittaista vaihtelua. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tuet ovat selvästi laskeneet viime 
vuodesta, toteumaprosentti 28,8 (v. 2023 34,9), laskua viime vuoteen 13,3 % Tähän 
vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän väheneminen sekä 
varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 26,2 (v. 2023 45,1), laskua viime vuoteen 32,9 %.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti huhtikuussa oli 31,9 (v. 2022 
33,5). Toimintakate on laskenut viime vuoteen verrattuna 0,3 %. Toimintakulujen ja -
tuottojen vuosittaisesta kirjauskuukausien vaihtelusta johtuen huhtikuun toimintakate 
ei ole täysin vertailukelpoinen viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden. 
Sivistyslautakunnan talous on ensimmäisen vuosikolmanneksen osalta toteutunut 
suunnitellusti. Merkittäviä määrärahojen riittävyyteen vaikuttavia ennakoimattomia 
menojen lisäyksiä ei ole alkuvuoden osalta tullut esille. Ensimmäisen 
vuosikolmanneksen talousraportin perusteella ennuste on, että toimintakate toteutuu 
talousarvion mukaisesti. Lähikuukausien talouskehitykseen vaikuttavat erityisesti 
varhaiskasvatuksen kesäajan järjestelyjen onnistuminen sekä kesäkuussa 
maksettavien palkankorotusten vaikutukset henkilöstökuluihin.

Henkilöstön lukumäärä on 1824, joista sivutoimisia/virkaisia on 80. Vakituisia on 9 ja 
määräaikaisia 43 enemmän kuin vuosi sitten. Määräaikaisten lisäys jakautuu melko 
tasaisesti päiväkotien ja koulujen kesken. Sijaisten määrä on laskenut 
sairauspoissaolojen määrän vähentymisen vuoksi. Henkilöstömäärän lisäys 
henkilötyövuosikertymänä on +2,3 prosenttia. Henkilöstön määrä on kasvanut sekä 
opetus- että varhaiskasvatusyksikössä. 

Henkilöstöbudjettia tulisi olla huhtikuun jälkeen käyttämättä laskennallisesti 68,8 
prosenttia (toteuma 68,8), jossa on huomioituna kesällä toteutuvat palkankorotukset, 
järjestelyerä sekä yleiskorotus. Kesäkautena sijaisia ja määräaikaisia on oletettavasti 
vähemmän, jonka pitäisi antaa henkilöstöbudjetissa pysymiseen vielä helpotusta.
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Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet vuosiin 2023 ja 2022 verrattuna, mutta 
poissaoloja on selvästi enemmän kuin vuonna 2021. Sairauspoissaolojen 
vähentämistavoitteeseen (-20 prosenttia verrattuna vuoteen 2023) pääsemiseksi 
pitäisi loppuvuonna olla poikkeuksellisen vähän poissaoloja

Kolmannesvuosiraportin yhteydessä raportoidaan myös talousarvion toiminnallisten 
tavoitteiden toteutumisesta. Raportit ovat esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 04.06.2024, § 50

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina M Toivonen
tiina.m.toivonen@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Vapaa-ajan lautakunta, toiminnallisten tavoitteiden toteutuminen T1 2024
2 Vapaa-ajan lautakunta, talousraportti huhtikuu 2024
3 Vapaa-ajan lautakunta, henkilöstöraportti huhtikuu 2024

Toiminnallinen toteutuminen 

Satakunnan Museo avattiin huhtikuun alussa yleisölle paloilmoitinremontin jälkeen. 
Kahden kuukauden remonttisulku näkyy Satakunnan Museoon kuuluvien 
museokohteiden kokonaiskävijämäärässä, joka tammi-huhtikuulta oli 9 500, kun se 
viime vuonna samaan aikaan oli 11 500. Yleisö löysi kuitenkin tiensä myös Satakunnan 
Museoon nopeasti uudelleen, sillä talon huhtikuun kävijämäärä pysyi viime vuoden 
tasolla siitä huolimatta, että uuden vaihtuvan näyttelyn avajaisia vietettiin tänä vuonna 
vasta toukokuun puolella.  

Porin taidemuseo aloittaa vuonna 2024 kolmivuotisen ohjelman, jossa tilataan teoksia 
Satakunnassa työskenteleviltä taiteilijoilta. Satakunnan elinvoimaisuuden 
edistämiseksi perustettu KORSI Säätiö tukee Porin taidemuseon komissio-ohjelmaa 
kokonaisuudessaan 75 000 euron avustuksella, joka jakautuu vuosille 2024–
26. Ensimmäinen KORSI-komissio on tilattu Siikaisissa työskentelevältä kuvataiteilija 
Hanna Marnolta. Taiteilija valmistaa Porin uudistuneeseen Etelärantaan Taideaukiolle 
veistoksen, jossa hyödynnetään löydettyjä ja Siikaisten kunnan asukkaiden 
lahjoittamia puumateriaaleja. Teos valmistuu 7.6.2024 ja on esillä Porin päivään 
saakka.  
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Kansalliskirjastojen ja yleisten kirjastojen yhdessä toteuttama kuntien yhteinen e-
kirjasto avautui huhtikuun lopussa. E-kirjaston käyttöönotossa on ollut vaikeuksia ja 
palvelu on yhä keskeneräinen. Kehittämistyö kuitenkin jatkuu. Satakirjastojen omaa e-
palveluiden valikoimaa täydennettiin Promentor-kielikurssipalvelulla huhtikuun 
alussa. 

Pori Sinfonietta toteutti alkuvuoden aikana kymmenen Haapaneitty, mettän tyttö -
musiikkisatuesitystä Porin reuna-alueilla ja maakunnassa. Yksi esitys oli kauppakeskus 
Puuvillassa järjestetyssä Yhtä monta kulttuuria -tapahtumassa. Musiikkisatu on osa 
Konsertti- ja teatterikeskuksen Live 2 -hanketta.. 

Vauvojen värikylpy -työpajojen kevätkausi sujui kiitetysti ja toiminta sai jälleen paljon 
positiivista palautetta. Lastenkulttuurikeskuksen järjestämään valtakunnalliseen VV-
ohjaajakoulutukseen on tullut 28 hakemusta ja kuusipäiväinen koulutus pidetään 
elokuussa. Koulutuksen osallistumismaksut muodostavat tärkeän osan keskuksen 
tuloista. 

Nuorisopalveluiden toiminta on toteutunut suunnitellusti eri osa-alueilla. Tammi-
huhtikuun aikana osallistumiskertoja eri toimintoihin oli yhteensä 20 942 (vuosi 2023: 
17 850). Aktiivisia kohtaamisia verkossa oli 1 046 (vuosi 2023: 114) ja passiivisia 
(nuorisopalvelujen eri digialustoilla kävijät, joihin työntekijät tuottavat sisältöjä) 36 535 
(Vuosi 2023: 11 653). Vertailu viime vuoden vastaavaan aikaan osoittaa, että 
merkittävää kasvua on tapahtunut niin livekohtaamisissa kuin 
verkkotyöskentelyssäkin.  

Nuorisoyksikössä on kehitetty uudenlaista jalkautuvan nuorisotyön mallia 
yhteistyössä muiden nuorisotoimijoiden kanssa. Jalkautuvan nuorisotyön JANNUn 
kohderyhmää ovat kaikki alle 29-vuotiaat nuoret ja nuoret aikuiset. Aiemmin eri 
organisaatiot ja järjestöt ovat jalkautuneet nuorten pariin kukin erikseen. Toiminnan 
koordinointivastuu on Porin kaupungin nuorisoyksiköllä.  

ESR-rahoitteinen Oodi ohjaamoille -hanke on käynnistynyt ja Ohjaamo Pori on 
mukana hankkeessa. Hankkeen tavoitteena on vahvistaa ja laajentaa koulutuksen 
järjestäjien ja Ohjaamoiden välistä yhteistyötä. Hankkeessa tunnistetaan oppilaitosten 
ja Ohjaamoiden rajapinnassa olevat erityisen tervetulleet ryhmät ja kehitetään 
yhteisiä toiminnallisia ja rakenteellisia toimintamalleja sekä menetelmiä opintojen 
tukemiseen, koulutukseen osallistumiseen ja kiinnittymiseen.  

Liikuntayksikön osalta alkuvuoteen on sisältynyt sekä kehittämistyötä että 
perustoiminnan toteuttamista. Valmistelussa on ollut poikkihallinnollisen 
liikkumisohjelman viimeistely päätöksentekoprosessiin sisältyvine 
lausuntokierroksineen, vuorojakoperiaatteiden valmistelu sekä lukuisat rutiinimaisesti 
toistuvat vuoroihin ja liikuntatilojen käyttöön liittyvät asiat. Liikuntayksikkö on 
osallistunut tiiviisti stadionin peruskorjauksen ja siitä aiheutuvien väistötilatarpeiden 
suunnitteluun. Kevään aikana valmisteltu myös Meri-Porin uimahallin ja maauimalan 
kassa- ja kahviopalveluiden kilpailutuksia. Liikuntayksikkö osallistuu myös eri 
tapahtumia koskevaan yhteistyöhön, kevään aikana mm. tekojääradalla talvella 2025 
järjestettävän Satakunnan talviklassikon sekä vuoden 2027 Kalevan Kisojen 
hakuprosessin osalta.  

Talouden toteuma
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Vuoden ensimmäisellä kolmanneksella toimintakate-% oli 28,4 % (29,7 % vuonna 
2023). Toimintakate pienentyi 2,6 % viime vuoteen verrattuna. Toimintatuotot 
kasvoivat kustannuksia voimakkaammin, mikä vaikuttaa myönteisesti 
toimintakatteeseen. 

Toimintatuotot kasvoivat 12,2 % viime vuodesta, ja erityisen positiivista on 
maksutuottojen kehitys (+11,8 %). Liikuntayksikön tuotot ylittävät käyttösuunnitelman 
yli 200 000 eurolla. Kävijämäärät kasvoivat uimalaitoksissa huhtikuussa (tammi-
maaliskuun kävijämäärät hieman alle v. 2023 lukemien). 

Etsivän nuorisotyön ja nuorten työpajatoiminnan valtionavustuspäätökset tulivat 
huhtikuussa ja ne ovat odotusten mukaiset. Kohdennetun nuorisotyön 
valtionavustukset ovat yhteensä 175 000 euroa ja ne maksettiin heti huhtikuussa.  

Satakunnan Urheiluakatemian OKM-rahoituksen ajateltiin nousevan kasvattaja-
akatemiatasosta (50 000 euroa) alueellisen akatemian tasolle (90 000 euroa). Avustus 
myönnettiin kuitenkin vuoden 2023 tasoisena. Urheiluakatemian taloutta sopeutetaan 
avustustasoon vähentämällä asiantuntijapalveluiden hankintaa sekä 
henkilöstöjärjestelyin (ei sijaistarvetta). 

Promenadisalin lava- ja talotekniikassa ilmenneet ongelmat aiheuttivat huolen 
vuokratuottojen vähentymisestä, mutta näillä näkymin ongelmat ovat korjaantumassa 
ennen syyskauden alkua, joten suurilta tappioilta vältyttäneen. Promenadisalin 
tekniikan kilpailutus kuitenkin viivästynee suunnitellusta aikataulusta, joten sen 
kustannusvaikutukset konkretisoituvat vasta ensi vuonna. 

Toimintakulut ovat kasvaneet maltillisesti viime vuoden alkuun verrattuna (+2,6 %). 
Henkilöstökulujen kasvua (+7,2 %) selittää nuorisoyksikön perustamisen myötä 
lisääntynyt henkilöstömäärä. Henkilöstökulut ovat henkilöstösuunnitelman ja -
budjetin mukaisia. Perusyksikkökohtaiset henkilöstökulut voivat kuitenkin ylittyä 
johtuen tasausmaksun eli entisen eläkemenoperusteisen KuEL -maksun kirjaustavan 
muutoksesta. Se on aiemmin maksettu keskitetysti toimialan hallinnosta, mutta nyt 
maksu on jaettu henkilöstömäärän perusteella jokaiselle perusyksiköiden 
kustannuspaikoille. Vastaavia määrärahoja ei kuitenkaan ole jyvitetty 
kustannuspaikkakohtaisiin käyttösuunnitelmiin. 

Talouden vuosiennuste 

Ensimmäisen vuosikolmanneksen toteuman perusteella lautakunta näyttää pysyvän 
sitovassa määrärahassaan. 

Henkilöstöasiat 

Henkilöstön lukumäärä on 258, hieman pienempi kuin vuosi sitten. Vakituisten määrä 
on kasvanut 12 henkilöllä muun muassa nuorisoyksikköön ELYMistä siirtyneiden 
vuoksi. Samalla määräaikaisten määrä on laskenut. Vaikkakin kokonaisuudessaan 
henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen 
henkilöstömäärä) lähes sama viime vuoteen verrattuna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla 
huhtikuun jälkeen käyttämättä noin 68,8 prosenttia, jossa huomioidaan kesän 
palkkoihin tulevat korotukset. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 
70,4 prosenttia. Lautakunnan sisällä nuorisoyksikkö on ylittänyt henkilöstöbudjettinsa 
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ja käyttämättä on 65,11 prosenttia. Budjettiylitys johtuu lähinnä virheellisestä 
budjetoinnista nuorisoyksikköön 1.1.2024 siirrettyjen henkilöiden osalta. Nämä 
korjattiin huhtikuussa, joten toukokuun toteuma tulee olemaan todenmukainen.

Terveysperusteiset poissaolot ovat merkittävästi laskeneet edeltäviin vuosiin 
verrattuna kulttuuri- sekä liikuntayksikössä. Nuorisoyksikössä poissaoloja on hieman 
edeltävää vuotta enemmän.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää merkitä kolmannesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että vapaa-ajan lautakunta kuuli controller Tiina M. Toivosen ja yksikön 
päällikkö Petteri Lahden alustuksen asiasta.

Merkitään, että nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto saapui kokoukseen tämän 
asiakohdan käsittelyn aikana kello 16.33.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 109

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, talousraportti heinäkuu
2 Sivistyslautakunta, HR-raportti heinäkuu 2024

Toimintatuottoja on kertynyt edelliseen vuoteen verrattuna vähemmän, 
toteumaprosentti 55,0 (v. 2023 61,2), laskua viime vuodesta 16,7 %. Tähän on suurin 
syy se, että vuonna 2024 päättyvien hankkeiden avustuksia tuloutettiin 
käyttötalouteen viime vuonna kesäkuussa, jolloin tuloutuksia tehtiin enemmän kuin 
tämän vuoden maaliskuussa. Vuoden lopulla tuloutetaan vielä osa 2024 päättyvien 
hankkeiden avustuksista.  Maksutuottojen kertymä on viime vuodesta laskenut. 
Suurin vaikutus on ollut varhaiskasvatusmaksujen alentumisella. Myyntituottojen 
kasvuun vaikuttaa hyvinvointialueelta laskutettavat erityislasten aamu- ja 
iltapäivätoiminnan kustannukset. Näihin tulee vielä sopimuksen mukainen 
indeksikorotus elokuun alusta lukien. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen 
arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvion mukaisesti, toteumaprosentti 57,2 (v. 
2023 58,4), kasvua viime vuodesta 1,5 %. Henkilöstökulut ovat nousseet viime 
vuodesta 1,7 %. Henkilöstökulujen kasvuvauhti on pienentynyt alkuvuoteen 
verrattuna. Sopimusten mukaiset palkankorotukset tulivat voimaan kesäkuussa ja 
lomarahat maksettiin heinäkuussa. Palkallisten henkilötyövuosien määrä on suurempi 
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kuin viime vuoden vastaavana ajankohtana. Kesäkuukausina henkilöstöä on 
vähemmän johtuen loma-ajoista ja palvelutarpeiden vähenemisestä. 
Varhaiskasvatuksen kesäajan järjestelyissä myös onnistuttiin paremmin, ja 
käyttöasteet olivat kesä-heinäkuussa viimevuotista korkeammat.

Palvelujen ostojen kasvu on tasaantunut alkuvuodesta, toteumaprosentti 55,7 (v. 2023 
56,8), kasvua 3,2 %. Varhaiskasvatuksen palvelusetelikulut ovat nousseet indeksi- ja 
kerrointarkistusten myötä. Kuljetuskustannukset ja työterveyshuollon kustannukset 
ovat viimevuotisella tasolla.  Ateriapalveluiden osalta heinäkuulta puuttuvat kokonaan 
varhaiskasvatuksen ateriamenot. Ne kirjautuvat elokuulle. Tämä on otettava 
huomioon palvelujen kulukehitystä tarkasteltaessa.

Tarvikeostot ovat kasvaneet, toteumaprosentti 49,1(v. 2023 46,0), kasvua 8,8 %. 
Tarvikehankintoja on tehty enemmän. Osa uudisrakennushankkeiden hankinnoista on 
kirjattu käyttötalouteen. Näihin on määrärahat investointipuolella. Tarvittavat siirrot 
tehdään vuoden lopussa.  Oppimateriaalien ja -tarvikkeiden hintojen nousulla on ollut 
myös vaikutusta. 

Avustusten osalta kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien kustannukset ovat selvästi 
pienemmät viime vuoteen verrattuna, toteumaprosentti 51,0 (v. 2023 61,7), laskua 
viime vuoteen 13,3 %. Tähän vaikuttaa hoitotukien piirissä olevin lapsien määrän 
väheneminen sekä varhaiskasvatuksen osallistumisasteen kasvu.

Muut toimintakulut ovat toteutuneet alempina viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden, toteumaprosentti 39,4 (v. 2023 68,1), laskua viime vuoteen 33,2 %.

Toimintakulujen arvioidaan kokonaisuutena toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Sivistyslautakunnan toimintakatteen toteumaprosentti heinäkuussa oli 57,3 (v. 2023 
58,2). Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 3,3 %. Sivistyslautakunnan 
talous on toteutunut suunnitellusti. Merkittäviä määrärahojen riittävyyteen vaikuttavia 
ennakoimattomia menoja ei ole tiedossa. Heinäkuun talousraportin perusteella 
ennuste on, että toimintakate toteutuu talousarvion mukaisesti.

Henkilöstön lukumäärä oli 1416, eli hieman pienempi kuin vuosi sitten. Vakituisten 
määrä on kasvanut 17 henkilöllä, mutta määräaikaisia on vastaavasti hieman 
vähemmän. Vaikkakin kokonaisuudessaan henkilöstön lukumäärä on vähentynyt, on 
henkilötyövuosikertymä (keskimääräinen henkilöstömäärä) 1,1 prosenttia suurempi 
kuin viime vuonna. Henkilöstöbudjettia tulisi olla heinäkuun jälkeen käyttämättä noin 
41,7 prosenttia. Lautakuntatasolla tämä toteutuu ja käyttämättä on vielä 42,01 
prosenttia. Opetusyksikkö on niukasti ylittänyt henkilöstöbudjettinsa ja käyttämättä 
on 41,62 prosenttia. Terveysperusteiset poissaolot ovat laskeneet 5,5 prosenttia viime 
vuoteen verrattuna. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää merkitä heinäkuun talous- ja henkilöstöraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta 
sekä esityksen ensi vuoden talousarviosta.
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Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Sivistyslautakunta, § 4,30.01.2024
Sivistyslautakunta, § 110, 27.08.2024

§ 110
Sivistyslautakunta, laskujen hyväksyjät vuonna 2024

PRIDno-2024-135

Sivistyslautakunta, 30.01.2024, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Toimielinten on huolehdittava, että vuosittain vahvistetaan laskujen hyväksyjät 
kustannuspaikoittain. Laskujen hyväksyjistä tulee toimittaa päätökset kaupungin 
tarkastustoimelle ja Sarastia Oy:lle. Sivistyslautakunnan alaisen toiminnan laskujen 
hyväksyjistä on listaus esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää vahvistaa laskujen hyväksyjät esityslistan liitteen 
mukaisesti. Toimialajohtajaa koskevat laskut hyväksyy kaupunginjohtaja.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 110

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistyslautakunta, laskujen hyväksyjät 2024
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 30.1.2024 § 4 hyväksynyt laskujen hyväksyjät 
vuodelle 2024. Laskujen hyväksyjiin on tullut muutoksia henkilöiden ja tehtävien 
vaihtumisesta johtuen. Päivitetty listaus ostolaskujen hyväksyjistä 
kustannuspaikoittain on esityslistan liitteenä. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää vahvistaa laskujen hyväksyjät kustannuspaikoittain 
esityslistan liitteen mukaisesti. 
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Sarastia Oy, Tarkastustoimi
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§ 111
Porin kaupungin perusopetuksen opetussuunnitelman luvun "5. Oppimista ja hyvinvointia 
edistävä koulutyön järjestäminen" tarkentaminen

PRIDno-2024-2050

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Nuorsaari
kirsi.nuorsaari@pori.fi

Liitteet
1 Luku 5.1 Yhteinen vastuu koulupäivästä 2024

Opetushallitus antoi 1.3.2023 (OPH-532-2023) muutosmääräyksen Perusopetuksen 
opetussuunnitelman perusteisiin 2014 koskien poissaolojen ehkäisemistä sekä 
poissaolojen suunnitelmallista seuraamista ja niihin puuttumista. Määräyksen 
mukaan tarkistettu Porin kaupungin perusopetuksen opetussuunnitelman luku 5.1 
Yhteinen vastuu koulupäivästä hyväksyttiin sivistyslautakunnassa 21.6.2023 (135 §) ja 
se otettiin käyttöön peruskouluissa 1.8.2023.

Kouluun kiinnittymisen tukemiseen sekä poissaolojen ennaltaehkäisyyn liittyviä 
toimintatapoja on kuvattu edellä mainitun opetussuunnitelman luvun lisäksi myös 
monissa opetussuunnitelman liitteissä ja muissa luvuissa. Opetussuunnitelmaan on 
tarpeen lisätä niihin liittyen seuraava maininta: "Keskeisiä tavoitteita ja toimintatapoja 
hyvän ja turvallisen koulupäivän luomiseksi ja yhteistyön järjestämiseksi on kirjattu 
myös koulun järjestyssääntöihin sekä erilaisiin koulutyötä tukeviin suunnitelmiin, 
kuten suunnitelmaan oppilaan suojaamiseksi väkivallalta, kiusaamiselta ja häirinnältä, 
Toiminta äkillisissä kriiseissä ja uhka- ja vaaratilanteissa -suunnitelmaan, 
toiminnalliseen tasa-arvo- ja yhdenvertaisuussuunnitelmaan ja 
opiskeluhuoltosuunnitelmaan. Koulut huolehtivat, että koulukohtaiset suunnitelmat 
ovat ajan tasalla ja ne käydään säännöllisesti läpi henkilökunnan ja tarvittaessa 
oppilaiden ja heidän huoltajiensa kanssa."

Lisäksi opetussuunnitelmaan tehdään tarkennus poissaoloihin liittyvien tietojen 
luovuttamisesta kouluterveydenhoitajalle. Laajoihin terveystarkastuksiin liittyen 
kouluterveydenhoitaja, koululääkäri tai huoltaja voi pyytää opettajan arvion oppilaan 
oppimisesta, kehityksestä ja hyvinvoinnista koulusta. Tähän pyydetään oppilaan ja/tai 
huoltajan suostumus. Laajat terveystarkastukset tehdään vuosiluokilla 5 ja 8. 

Tarkennettu Porin kaupungin perusopetuksen opetussuunnitelman luku 5.1 Yhteinen 
vastuu koulupäivästä on esityslistan liitteenä. Liitteessä on punaisella uudet lisäykset 
ja poistettavat kohdat on yliviivattu. Porin kaupungin perusopetuksen 
opetussuunnitelma löytyy pedanetistä osoitteesta https://peda.net/id/f3d4843c6. 
Tämä tarkennus viedään mainitulle nettisivulle kun sivistyslautakunta on sen 
hyväksynyt. Liitteen mukainen opetussuunnitelma tulee voimaan heti.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
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Sivistyslautakunta päättää hyväksyä Porin kaupungin perusopetuksen 
opetussuunnitelman lukuun 5.1 Yhteinen vastuu koulupäivästä tehdyn lisäyksen. 
Tarkennettu opetussuunnitelma otetaan käyttöön heti. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Peruskoulut
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§ 112
Iltapäivätoiminnan kilpailuttamisesta päättäminen

PRIDno-2024-3282

Valmistelija / lisätiedot:
Jussi Pöllänen
jussi.pollanen@pori.fi

Sivistyslautakunta on päättänyt perusopetuksen iltapäivätoiminnan hankinnasta 
lukuvuosille 2019-2020, 2020-2021 ja 2021-2022 kokouksessaan 4.6.2019 §166. 
Päätöksen mukaisesti iltapäivätoimintaa on sittemmin toteutettu palveluntuottajien – 
Pilke Päiväkodit Oy ja TUL Satakunnan piiri ry – toimesta sekä omana toimintana. 
Lisäksi yksityisten koulujen iltapäivätoimintaa avustetaan. 

Nykyiseen iltapäivätoiminnnan hankintasopimukseen sisältyy varsinaisen 
sopimuskauden lisäksi mahdollinen optio sopimuksen jatkamisesta toistaiseksi 
voimassa olevana kuuden kuukauden (6kk) irtisanomisajalla. Sivistyslautakunta on 
tehnyt päätöksen option käyttöönotosta 12.10.2021 (§217). Sivistyslautakunnan 
päätöksessä on lisäksi mainittu, että option käytön jatkamista tarkastellaan vuosittain 
sivistyslautakunnan toimesta. Sivistyslautakunta on tehnyt viimeisimmän päätöksen 
option käytön jatkamisesta lukuvuodelle 2024-2025 kokouksessaan 21.11 2023 (§206). 

Hankintasopimuksen maksimikestoa ei ole määritelty hankintalaissa. Hankintalain 
valmisteluaineisto sekä hyvä hallintotapa kannustavat kuitenkin kunnan hankkimien 
palveluiden kilpailuttamiseen kuuden vuoden välein.   Alkuperäisen kilpailutuksen 
mukaista ostopalvelua on hankittu nykyisiltä palveluntarjoajilta nyt yhteenä viisi 
vuotta, ja käynnissä on kuudes vuosi.  Säännöllinen ostopalvelun kilpailuttaminen on 
sekä tilaajan että palveluntuottajan etu.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää, että nykyisen sopimuskauden option käytön jatkaminen 
päätetään lukuvuoden 2024-2025 jälkeen ja sopimus nykyisten palveluntuottajien 
(Pilke päiväkodit Oy ja TUL Satakunnan piiri ry)  irtisanotaan päättymään 30.5.2025. 
Sivistyslautakunta päättää edelleen, iltapäivätoiminnan hankinta ostopalveluna 
kilpailutetaan. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Opetusyksikön päällikkö, opetusyksikön suunnittelija, Pilke päiväkodit oy [peitetty], 
TUL Satakunnan piiri [peitetty]
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Kaupunginvaltuusto, § 41,29.04.2024
Sivistyslautakunta, § 113, 27.08.2024

§ 113
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen, Vähärauman alueen lasten turvallisen 
koulutien takaamiseksi alueelle suojatiekorotuksia

PRIDno-2024-1792

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 41

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia 

 Vähärauman alueella asuu paljon lapsia, jotka kulkevat vilkkaimpaan aikaan aamusta 
ja iltapäivällä kouluun sekä päiväkotiin. Näinä ruuhka-aikoina etenkin Professorintien
/Kaaritien suojatien korotus auttaisi autoilijoita hiljentämään ja näin ollen takaisi 
lapsille turvallisemman koulumatkan. Alueella olisi muutoinkin hyvä kartoittaa 
suojatiekorotusten paikkoja. 

Heidi Sakari 

Perussuomalaiset 

Pori 29.4.2024”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

____

Merkitään, että seuraavaksi palattiin käsittelemään asiakohtaa § 31.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 113

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Nuorsaari
kirsi.nuorsaari@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia”. Valtuustoaloitteessa esitetään Vähärauman alueelle 
suojatiekorotuksia Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi.  
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Koulumatkojen turvallisuus on tärkeää erityisesti alueen oppilaiden koulumatkojen 
kannalta. Koulumatkojen kulkeminen kävellen tai polkupyörällä tukee muun 
muassa kaupungin hiilineutraaliustavoitteita ja edesauttaa fyysisen kunnon 
ylläpitämistä ja parantamista. Oppilaiden fyysisen kunnon lisääminen on muun 
muassa 5.- ja 8. -luokkalaisille tehtävien MOVE!-mittaustulosten valossa tärkeää. 
Koulumatkojen taittamisen ohella parantunut liikenneturvallisuus hyödyntää kaikkia 
alueella liikkuvia. Vähärauman koulun rehtorilta on myös pyydetty palautetta 
valtuustoaloitteeseen. Koulu kannattaa korotuksia, jotka lisäävät alueen 
liikenneturvallisuutta.   

Sivistyslautakunnalla ei ole asiantuntijuutta arvioida suojatiekorostuksen sijaintia tai 
mahdollisuutta sijoittaa niitä toivottuihin paikkoihin, vaan asia kuuluu teknisen 
toimialan vastuulle. Sivistyslautakunta pitää tärkeänä huolehtia sekä Vähärauman 
alueen että koko kaupungin osalta liikenneturvallisuudesta. On myös tärkeää 
kannustaa oppilaita, huoltajia ja henkilökuntaa liikkumaan koulu- ja työmatkat 
kävellen tai pyöräillen. Koulujen tulee myös osana kasvatustyötään kiinnittää 
erityistä huomiota liikenneturvallisuusasioihin.  

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Johanna Jokelainen
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Kaupunginvaltuusto, § 68,10.06.2024
Sivistyslautakunta, § 114, 27.08.2024

§ 114
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen, Porin peruskouluista kännykkävapaita 
lukuvuodeksi

PRIDno-2024-2427

Kaupunginvaltuusto, 10.06.2024, § 68

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Neea 
Kähkönen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite: Porin peruskouluista kännykkävapaita lukuvuodeksi

Suomessa on keskusteltu yhä laajemmin somesta ja sen vaikutuksista lasten ja 
nuorten hyvinvointiin sekä yleisesti älypuhelinten vaikutuksista oppimiseen ja 
keskittymiskykyyn. Perusopetuksessa, lukiokoulutuksessa ja ammatillisessa 
koulutuksessa voidaan järjestyssäännöissä kieltää puhelimen käyttö oppitunnilla. 
Kokeilu kännykkävapaasta lukuvuodesta ei kuitenkaan sulje pois digitaalisten 
laitteiden hyödyntämistä opetuksessa opettajan parhaaksi katsomalla tavalla.

Norjassa on tehty tutkimusta kännykkäkiellosta. Norjassa ei ole valtakunnallista 
kännykkäkieltoa kouluissa, mutta koulut ovat voineet itse päättää niistä. Tutkimuksen 
mukaan, niissä kouluissa, joissa on ollut kännykkäkielto, arvosanat ovat parantuneet 
ja vähentänyt mielenterveyden oireilua erityisesti tytöillä. Arvosanoihin vaikutti vain 
se, että kännyköitä ei saanut lainkaan tuoda kouluun tai oppilaiden piti luovuttaa ne 
säilöön tunnin ajaksi. Pelkällä puhelimen hiljentämisvaatimuksella ei ollut vaikutusta 
oppimistuloksiin. Mielenterveyteen ei kiellon tyypillä näyttänyt olevan vaikutusta. 
Myös hiljentäminen tuntui tehoavan.

Työrauha ja keskittyminen on oppimisen perusta. Jo pelkkä älypuhelimen näkyminen 
pulpetilla vaikeuttaa keskittymistä opetukseen, ja siksi kouluissa olisikin syytä rajata 
älypuhelinten käyttöä nykyistä yleisemmin. Ehdotan, että Pori ottaa sen 
peruskouluissa käyttöön kokeilun, jonka aikana älypuhelinten käyttäminen 
oppitunneilla muutoin kuin opettajan luvalla on kielletty. Älypuhelimet voisi säilyttää 
esimerkiksi luokassa pidettävissä lukkolokeroissa, jonka hallintaoikeus on opettajalla.

Kokeilun avulla pääsisimme näkemään, miten älypuhelinten poistaminen parantaa 
lasten ja nuorten hyvinvointia ja oppimista. Älypuhelimista vapaa kouluarki hyödyttää 
kaikkia oppijoita.

Me allekirjoittaneet valtuutetut ja varavaltuutetut esitämme, että oppimisen 
parantamiseksi Pori ottaa lukuvuodeksi käyttöön kokeilun, jossa koululaiset pitävät 
älypuhelimensa poissa oppitunnin aikana.

Porissa 10.6.2024

Neea Kähkönen

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä”

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 114

Valmistelija / lisätiedot:
Kirsi Nuorsaari
kirsi.nuorsaari@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Porin peruskouluista kännykkävapaita lukuvuodeksi”. Valtuustoaloitteessa esitetään, 
että porilaisissa kouluissa rajataan älypuhelinten käyttöä nykyistä yleisemmin. Lisäksi 
ehdotetaan, että Pori ottaa peruskouluissa käyttöön kokeilun, jonka aikana 
älypuhelinten käyttäminen oppitunneilla muutoin kuin opettajan luvalla on kielletty. 
Valtuustoaloitteessa ehdotetaan myös, että älypuhelimet voisi säilyttää esimerkiksi 
luokassa pidettävissä lukkolokeroissa, jonka hallintaoikeus olisi opettajalla.  

Sivistyslautakunnan lausunnossa kannatetaan älypuhelimien ja siihen verrattavien 
mobiililaitteiden käytön rajoittamista koulupäivän aikana. Lausunnossa käydään läpi 
koulupäivän aikaisen kännykän käytön rajoittamiseen liittyviä reunaehtoja ja muita 
asiassa huomioitavia näkökulmia, kuten esimerkiksi lainsäädännöllistä taustaa.  

Tieto- ja viestintäteknologian käyttö monipuolisesti on osa peruskoulujen arkipäivää. 
Perusteet tälle annetaan perusopetuksen opetussuunnitelmassa. Myös nyky-
yhteiskunta edellyttää kansalaisiltaan moninaisten digitaitojen hallintaa, jolloin 
erilaisten digitaalisten laitteiden ja ohjelmistojen hallinta ovat tärkeitä 
tulevaisuustaitoja. Porilaisissa peruskouluissa digitaitojen opiskelussa käytetään 
kaupungin Chromebook-tietokoneita eikä oppilaiden henkilökohtaisia laitteita, kuten 
älypuhelimia.  

Vaikka kännyköitä ei tarvita oppitunneilla, on niiden ja muiden mobiililaitteiden 
monipuolisen ja sujuvan käytön hallinta myös tärkeää. On hyvä huomata, että 
oppituntien ulkopuolella oppilaat voivat käyttää kännyköitä moneen eri tarkoitukseen, 
kuten viestittelyyn ja keskusteluun, videoiden katselemiseen ja kuvaamiseen, 
pelaamiseen sekä asioiden hoitamiseen eri sovelluksissa. Kännykkää voi käyttää sekä 
haitallisesti että oppimista ja hyvinvointia tukien. Arkikokemusten ja monien 
tutkimusten mukaan lasten ja nuorten älypuhelinten käyttöä on kuitenkin tarpeen 
rajoittaa.   

Opetussuunnitelman perusteiden mukaan opettaja päättää, millaisia työtapoja, 
oppimisympäristöjä ja välineitä oppitunnin aikana käytetään. Opettaja voi esimerkiksi 
oppitunnin alussa määrätä, että oppitunnilla ei käytetä lainkaan älypuhelimia. Tällöin 
älypuhelimien käyttö ei saa haitata oppitunnin pitämistä ja oppilaiden tulee laittaa 
älypuhelimet esimerkiksi äänettömälle ja/tai säilyttää niitä repussa. Jos oppilas tästä 
huolimatta käyttää älypuhelinta oppitunnilla, opettaja voi ensin pyytää oppilasta 
laittamaan sen pois, ja mikäli hän jättää noudattamatta tätäkin, opettaja voi pyytää 
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oppilasta tuomaan älypuhelimensa pois. Mikäli oppilas ei tuo älypuhelintaan itse, 
opettajalla on oikeus ottaa se oppilaalta pois, kuten mikä tahansa esine, joka häiritsee 
opetusta tai oppimista. Häiritsevän toiminnan toistuessa, älypuhelin voidaan 
tarvittaessa ottaa pois koko koulupäivän ajaksi. Laitteen häiritsevän käytön vuoksi 
voidaan pitää myös kasvatuskeskustelu tai määrätä oppilas jälki-istuntoon. 
Kurinpidollisista keinoista ja niihin liittyvistä menettelytavoista säädetään 
Perusopetuslaissa (35–36 §) ja tarkemmin Porin kaupungin perusopetuksen 
opetussuunnitelmassa (sivistyslautakunta 27.9.2022, § 250). Ensisijaisena tavoitteena 
on, että kurinpidollisiin toimiin ei tarvitsisi älypuhelimen käytön suhteen ryhtyä, ja 
oppituntien työrauha saavutettaisiin yhteistyöllä oppilaiden ja huoltajien kanssa.   

Yllä mainitun lisäksi koulu voi rajata älypuhelimen käyttöä edellä mainittua tarkemmin 
järjestyssäännöissään, vaikka niissäkään ei voida kokonaan kieltää älypuhelinten 
tuomista kouluun. Koulujen järjestyssäännöt tulee laatia oppilaita osallistaen (POL 47 
a §) ja myös huoltajat on hyvä ottaa mukaan valmistelutyöhön. Yhteisesti laadituissa 
järjestyssäännöissä voidaan kieltää älypuhelinten opetusta ja oppimista häiritsevä 
käyttö kaikilla oppitunneilla. Järjestyssääntöihin voidaan myös kirjata, että 
älypuhelimet pidetään oppitunneilla äänettömässä tilassa, niitä säilytetään repussa. 
Oppilaiden kanssa voidaan myös sopia, että ne tuodaan oppitunnin alussa erilliseen 
laatikkoon.  

Järjestyssäännöillä voidaan rajoittaa myös välituntien aikaisista älypuhelimen käyttöä. 
Voidaan määritellä, että mobiililaitetta saa käyttää esimerkiksi tietyillä välitunneilla ja 
muina aikoina sitä säilytetään sovitussa paikassa. Koulussa voi olla välitunneilla 
käytössä erikseen mobiiilaitteen käytölle tarkoitettuja alueita ja/tai kännykkävapaita 
alueita. Koulussa voi olla käytössä yksi tai useampia välitunteja, jolloin laitetta saa 
käyttää ja muina välitunteina laite on laukussa tai muussa sovitussa paikassa. 
Koulussa voidaan myös esimerkiksi rajoittaa mobiililaitteen käyttöä ohjatun välitunnin 
aikana.   

Rajoitettaessa oppilaiden koulupäivän aikaista älypuhelinten käyttöä tulee ottaa 
huomioon, että nykylainsäädännön mukaan älypuhelimen käyttöä ei voi kokonaan 
kieltää koulussa. Eduskunnan oikeusasiamiehen ratkaisussa toukokuulta 2020, on 
määritelty, että älypuhelimia ei saa kerätä oppilailta kokonaan pois eikä oppilaita voi 
myöskään velvoittaa säilyttämään älypuhelimia tuntien tai koulupäivän ajan 
kännykkäparkissa. Tätä on perusteltu Perustuslain 15 §:llä, jonka mukaan jokaiselle 
taattu omaisuuden suoja koskee myös perusopetuksen oppilaiden matkapuhelimia. 
Älypuhelimen käyttöön liittyy myös sanavapaus, jonka mukaan lapsilla ja nuorilla on 
oikeus ilmaista, julkistaa ja vastaanottaa tietoja, mielipiteitä ja muita viestejä 
kenenkään ennakolta estämättä. (Perustuslaki 12 § ja Lapsen oikeuksien sopimus 13 
artikla.) Myöskään sananvapauden varmistamiseksi oppilaiden älypuhelimen käyttöä 
koulupäivän aikana ei voida nykylainsäädännön valossa kokonaan kieltää. 

Oppilaiden koulupäivän aikaista älypuhelimen käyttöä rajoitettaessa on myös 
varmistettava, että oppilaalla tulee olla mahdollisuus saada yhteys huoltajaansa tai 
hoitaa sellaisia henkilökohtaisia asioitaan, joita ei voi siirtää myöhemmäksi. Tämän 
varmistaminen edellyttäisi erilaisista käytänteistä sopimista näihin tilanteisiin. Ei ole 
kuitenkaan tarkoituksenmukaista tehdä hankalia järjestelyjä yhteydenpitoon, jota 
nykyteknologia ja älypuhelimet ovat merkittävästi helpottaneet. Oppilaiden sujuva 
viestintä huoltajiensa kanssa edistää myös oppilaiden turvallisuutta ja hyvinvointia. 
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On myös hyvä huomata, että lapsille ja nuorille viestitään monista asioista 
älypuhelimessa olevilla sovelluksilla ja älypuhelimissa on myös tarpeellisia sovelluksia. 
Esimerkiksi karttasovellukset helpottavat itsenäistä kulkemista koulun ulkopuolisiin 
oppimisympäristöihin.   

Yhteydenpitoon ja älypuhelinten käyttöön liittyy myös osallisuus, joka on yksi 
keskeinen lasten oikeuksien periaate. Erityisesti sosiaalinen media on keskeinen väline 
lasten ja nuorten yhteydenpidossa, tiedonsaannissa ja vuorovaikutuksessa. Tärkeää 
on turvata lapsille ja nuorille osallistumisen mahdollisuudet. Opetusalalla on myös 
tunnistettu fyysisen turvan ohella älypuhelimen muu lapselle tai nuorelle tuoma turva. 
Esimerkiksi yksin välitunnilla olevalle oppilaalle älypuhelimen kautta tavoitettavissa 
oleva tuttu aikuinen tai toinen lapsi tai nuori voi tuoda merkittävää turvaa. Yksin 
vietettyä aikaa voi myös kuluttaa älypuhelinta selaamalla. Koulun tehtävänä on 
vähentää yksinäisyyttä, mutta näitä tarpeita voi siitä huolimatta tulla.         

Vaikka älypuhelimen käyttöä ei voida koulussa kokonaan kieltää, koulun tulee puuttua 
sen kautta tapahtuvaan kiusaamiseen sekä häiritsevään tai muuhun epäasialliseen 
käyttöön. Lasten oikeuksien mukaan lapsia ja nuoria on suojeltava erilaisilta 
verkkopalvelujen mukanaan tuomilta ongelmilta sekä hyväksikäytöltä ja minimoida 
niihin liittyviä riskejä. Älypuhelinta käyttämällä voidaan kiusata, tai lapsi tai nuori voi 
joko joutua rikoksen uhriksi tai syyllistyä itse rikokseen. On tärkeää, että kouluissa 
opetetaan turvallista ja hyvien tapojen mukaista netin ja mobiililaitteiden käyttöä, 
kuten sitä millaisia kuvia ja muuta tietoa itsestään ja muista saa jakaa netissä. Samoin 
oppilaita tulee ohjeistaa, miten tulee toimia, jos joutuu epäasiallisen käyttäytymisen 
tai kiusaamisen kohteeksi sosiaalisessa mediassa koulussa tai vapaa-ajallaan. Myös 
huoltajille olisi hyvä jakaa tietoa siitä, miten koti voi tukea lapsen hyvää mobiililaitteen 
käyttöä. 

Älypuhelinten käytön rajoittaminen koulupäivän aikana on tärkeää lasten ja nuorten 
oppimisen ja hyvinvoinnin kannalta. Myös Opetushallitus suosittelee, että kaikki 
koulut ja oppilaitokset kieltäisivät puhelimen häiritsevän käytön oppitunneilla ja 
rajoittaisivat sen käyttöä myös välitunneilla nykylainsäädännön mukaisesti jo nyt, kun 
odotetaan uutta tarkennettua lainsäädäntöä valmistuvaksi. Porin kaupungin 
opetusyksikkö on määritellyt yhdeksi talousarvion 2025 tavoitteeksi, että 
peruskouluissa sovitaan yhteiset tavat rajoittaa kännyköiden käyttöä oppitunneilla ja 
koulupäivän aikana. Asiaa on sovittu työstettävän perusopetuksen rehtoreiden kanssa 
lukukauden 2024–2025 aikana.  Tässä yhteydessä voidaan sopia myös 
lukiokoulutuksen toimintatavoista. Porin kaupungin linjauksissa otetaan huomioon 
mahdolliset tulevat Opetushallituksen sekä opetus- ja kulttuuriministeriön linjaukset 
ja lainsäädäntö. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2024 30 ( )41
Sivistyslautakunta 27.08.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 51,20.05.2024
Sivistyslautakunta, § 115, 27.08.2024

§ 115
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen Suomen partiolaisten opintopisteiden 
hyväksi lukeminen

PRIDno-2024-2024

Kaupunginvaltuusto, 20.05.2024, § 51

Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Jarno Joensuu 
jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"SUOMEN PARTIOLAISTEN OPINTOPISTEIDEN HYVÄKSI LUKEMINEN PORIN LUKIOSSA

Lukiossa tulee suorittaa vähintään 150 opintopistettä, jotta voi valmistua. Tavoitteen 
mukaisesti ensimmäisenä ja toisena opiskeluvuonna suoritetaan yhteensä 120 
opintopistettä ja loput 30 opintopistettä viimeisen opiskeluvuoden aikana.

Partiossa käydyistä koulutuksista on mahdollisuus saada opintopisteitä laajuudella 1– 
14. Kaikki koulutukset on yhdessä pisteytetty Opintokeskus Siviksen kanssa, joka 
toimii virallisena järjestäjänä ja Partiokoulutuksen toteuttajana. “Partiokoulutuksen 
validointi on todiste laadukkaasta järjestökoulutuksesta, osaamislähtöisestä 
koulutussuunnittelusta sekä partiokoulutusten vertailukelpoisuudesta tutkintoon 
johtavien koulutuksien kanssa.”

Porin Lukiossa ei ole tällä hetkellä mahdollista hyväksi lukea näitä koulutuksia ja niistä 
saatuja opintopisteitä. Opintopisteiden hyväksiluku on oppilaitoskohtaista ja rehtori 
voi niistä itse päättää, kertoo Lounais-Suomen Partiopiirin Kasvatuksen ja Koulutuksen 
tuen järjestökoordinaattori Laura Vuoristo (2022). Vuonna 2022 suoritetusta 10 
opintopisteen arvoisesta Partion Ryhmänohjaajakoulutuksesta hyväksi luettiin Porin 
Lukiossa kaksi opintopistettä. Liedon Lukiossa hyväksi luetaan kaikki 
partiokoulutuksista saadut pisteet, kuin myös Rovaniemellä Lyseonpuiston Lukiossa.

Porin Lukiossa ei hyväksi lueta koulutuksia sellaisenaan, vaan ne laitetaan eteenpäin 
ja lopulta todistukseen kirjataan kurssinimikkeellä “Aktiivinen harrastaminen”, eikä 
esim. Ryhmänohjaajakoulutus tai Retkeilykurssi. Ylioppilastodistuksessa ei siis 
loppujen lopuksi lue mainintaa partiossa suoritetusta koulutuksesta. Porin Lukiossa 
kuitenkin saa esimerkiksi 4H-kerhon säännöllisen viikkotoiminnan järjestämisestä 
seitsemän opintopistettä, mutta säännöllisestä viikkotoiminnan järjestämisestä 
partiossa ei saa yhtäkään.

Partion ihanteisiin, jotka ovat Suomen Partiolaisten määrittelemänä peruskirjassa, 
kuuluu itsensä kehittäminen. Ihanne määritellään näin: “Partiolainen vahvistaa 
itsetuntemustaan oppimalla tunnistamaan ja kehittämään vahvuuksiaan ja 
heikkouksiaan. Partiolainen kehittää tiedollisia ja taidollisia ominaisuuksiaan 
nousujohteisesti. Partiolainen saa taitoja omien arvojensa tunnistamiseen sekä 
ymmärtää arvojen merkityksen ja vaikutuksen toiminnassaan.”
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Partio on myös Suomen suurin kasvatus- ja nuorisojärjestö. Porin Lukiossa tulisi 
kannustaa ja motivoida partiolaisia ja nuoria kouluttamaan itseään myös koulun 
ulkopuolella, sillä se on tärkeää monella kannalla niin nuorille itselleen, kuin myös 
koko yhteiskunnalle.

Partiokoulutuksista alle 18-vuotias voi suorittaa ainoastaan seuraavat koulutukset:

- Ryhmänohjaajakoulutus (ROK)

- Rastipäällikkökoulutus

- Järjestelytoimikuntakoulutus

- Retkeilykoulutus

- Talviretkeilykoulutus

- Vaelluskoulutus

- Veneenohjaajakurssi

- Viestintä- ja markkinointikoulutus (YSP)

- Yhteiskuntavaikuttamiskoulutus (Y-Trainee)

https://www.partio.fi/lippukunnille/pestien-tuki/opintopisteytetty-todistus -
partiokoulutuksesta/

Yllä olevista koulutuksista yleisimpiä ovat ROK, Retkeilykoulutus, YSP ja Y-Trainee. 
Loput koulutuksista on harvoin saatavilla. Ei ole siis vaaraa, että opiskelijat yrittäisivät 
hyväksi lukea koulutusten kautta saatuja opintopisteitä lukion suorittamiseen. Alle 18- 
vuotiaat voivat suorittaa vain korkeintaan 10 opintopisteen kurssin, eikä täyden 14 
pisteen kurssia.

Kaikista partiossa käydyistä koulutuksista saa vakioidun virallisen todistuksen, eikä 
kyse siis ole kouluttajan itse laatimasta todistuksesta. Jokaisen todistuksen myös 
vahvistaa ja myöntää Opintokeskus Sivis. Porin Lukiossa tulisi hyväksyä kaikkia 
Suomen Partiolaisten ja Opintokeskus Siviksen laatimat opintopisteet 
koulutustodistusta vastaan. Opintopisteiden hyväksiluku vaikuttaa positiivisesti 
nuorten kouluttautumiseen, mutta myös tasavertaisuuteen. Koulutukset kuitenkin 
useimmiten vaativat vähintään 16 tunnin läsnäolon ja monet ovat jopa pitkäjänteisiä 
projekteja tai tehtäviä, jotta koulutuksen voi suorittaa hyväksytysti. Koulutukseen 
osallistuminen vaatii nuorelta pitkäaikaista sitoutumista, joka on merkki 
vastuullisuudesta ja motivaatiosta.

Porin kaupungin hallintosäännön 130§ mukaan esitän seuraavaa:

1. Porin sivistystoimiala selvittää ja ohjeistaa Suomen Partiolaisten ja Opintokeskus 
Siviksen opintopisteiden hyväksi lukemisen käytännöt Porin lukiossa.

2. Porin lukiossa otetaan käyttöön opiskeluvuoden 2024–2025 aikana käytäntö, jossa 
Suomen Partiolaisten ja Opintokeskus Siviksen opintopisteiden hyväksi lukeminen 
otetaan täysimääräisesti mukaan lukiolaisten opinto-ohjelmiin.

3. Hyväksi luetuista koulutuksista kirjataan Porin lukion todistuksiin niiden 
tosiasialliset nimet mikäli se on lukion opintosuunnitelmaan verrattuna mahdollista.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2024 32 ( )41
Sivistyslautakunta 27.08.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Porissa

20.5.2024

Jarno Joensuu (sd)

kaupunginvaltuutettu"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 115

Valmistelija / lisätiedot:
Konsta Kivistö
konsta.kivisto@pori.fi
suunnittelija

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Suomen partiolaisten opintopisteiden hyväksi lukeminen”. Aloitteessa esitetään, että 
Suomen Partiolaisten ja Opintokeskus Siviksen opintopisteiden hyväksi lukeminen 
otetaan täysimääräisesti mukaan lukiolaisten opinto-ohjelmiin ja että nämä 
kirjataan lukion todistuksiin.  

Porin lukion opetussuunnitelmassa on linjattu, että osaamisen tunnustamisena on 
mahdollista hyväksi lukea vapaan sivistystyön opintoja ja vastaavia opintoja. Osana 
opiskelijan lukion oppimäärää voidaan lukea hyväksi aktiivisen harrastamisen 
opintojaksoihin enintään 6 opintopistettä suoritusten laajuudesta riippuen. 

Koulutuksen järjestäjän on tunnustettava toisessa lukiolain mukaista koulutusta 
antavassa oppilaitoksessa suoritetut lukiolain 11 §:ssä tarkoitetut opinnot hyväksi 
lukemalla ne osaksi lukiokoulutuksen oppimäärää. Koulutuksen järjestäjän on 
tunnustettava myös muualla hankittu opetussuunnitelman tavoitteita ja sisältöjä 
vastaava osaaminen. Tarvittaessa osaaminen on osoitettava koulutuksen järjestäjän 
päättämällä tavalla. (Lukiolaki 714/2018, 27 §.) 

Opetushallitus on linjannut, että lukiolain 27 §:n mukaan koulutuksen järjestäjän on 
tunnustettava myös muualla hankittu opetussuunnitelman tavoitteita ja sisältöjä 
vastaava osaaminen. Opetussuunnitelman perusteiden mukaisesti opintojen hyväksi 
lukemisella ja muutoin hankitun osaamisen tunnustamisella tavoitellaan lukio-
opintojen päällekkäisyyden välttämistä ja siten opiskeluajan lyhentämistä. 

Opetushallituksen mukaan hyväksilukuja on peilattava lukion opetussuunnitelman 
näkökulmasta. Partio ei ole lukiolain 3 §:ssä tarkoitettu koulutuksen järjestäjä. Tämä ei 
kuitenkaan estä partiossa tehdyn toiminnan hyväksi lukemista, mikäli em. 
opetussuunnitelmaan liittyvä ehto täyttyy. 
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Todistusten merkinnöistä Opetushallitus on antanut lukiolain nojalla määräyksen, 
josta ei voi poiketa. Päättötodistuksen kohtaan Lisätietoja merkitään 
päättötodistuksen liitteenä annettavat ja sitä täydentävät todistukset lukio-opintoihin 
liittyvistä näytöistä, kuten suoritetut lukiodiplomit, suullisen kielitaidon kokeet sekä 
erittely temaattisista opinnoista ja sellaisista muista lukion oppimäärään kuuluneista 
opinnoista, jotka eivät sisälly oppiaineiden oppimääriin. Porin lukion 
opetussuunnitelman mukaisesti harrastustoiminta kirjataan päättötodistuksessa 
opintokokonaisuuteen Aktiivinen harrastaminen. 

Opetushallituksen mukaan lukion päättötodistuksen tarkoitus ei ole listata kaikkea 
sitä toimintaa, mitä opiskelija lukioaikanaan tekee esim. vapaa-ajallaan. Lukion 
päättötodistuksen tarkoitus ei ole kertoa muusta kuin lukion oppimäärän 
suorittamisesta. 

Ylioppilastodistukseen merkintää muualla suoritetuista opinnoista ei ole mahdollista 
saada. Ylioppilastutkintotodistuksesta säädetään ylioppilastutkinnosta annetun 
asetuksen 7 §:ssä.  

Harrastustoiminnalla on oma tärkeä tehtävänsä tietojen ja taitojen hankkimisessa. 
Harrastustoiminnasta saa omat todistuksensa. Sivistyslautakunta katsoo, että Porin 
lukion nykyinen käytäntö on riittävä, noudattaa Opetushallituksen linjauksia ja on 
yhtenevä valtaosan lukiokoulutuksen järjestäjien menettelyjen kanssa.  

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Kokouskäsittely
Helvi Walli teki ehdotuksen, että asia palautetaan valmisteluun. Palautusehdotusta ei 
kannatettu, joten se raukesi kannattamattomana.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus/Johanna Jokelainen
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Kaupunginvaltuusto, § 40,29.04.2024
Sivistyslautakunta, § 116, 27.08.2024

§ 116
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen Porin kaupungin on säilytettävä toisen 
asteen koulutuksen maksuttomuus

PRIDno-2024-1791

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 40

Sosiaalidemokraattien Porin valtuustoryhmä, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, 
Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä Liike Nytin Porin valtuustoryhmä jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus

Maksuton toinen aste otettiin käyttöön valtakunnallisesti elokuussa 2021 ja samalla 
oppivelvollisuus nousi 18 ikävuoteen. Oppivelvollisille myönnettiin maksuttomat 
oppimateriaalit sen vuoden loppuun asti, jona nuori täyttää 20 vuotta. Muutoksen 
ansiosta jokainen nuori sai lukion tai ammatillisen koulutuksen tutkinnon suoritettua 
riippumatta perheen taloudellisesta tilanteesta. 

Pelkän peruskoulun oppimäärän suorittaneiden työllisyysaste on noin 45 prosenttia, 
kun jo toisen asteen tutkinnon suorittaneilla työllisyysaste nousee yli 70 prosenttiin. 
Toisen asteen tutkinnon suorittaminen edistää siis merkittävästi myös työllistymistä ja 
osallistumista yhteiskuntaan.

Nyt Petteri Orpon hallitus on kehysriihessään päättänyt rajata toisen asteen 
maksuttomuutta sen vuoden loppuun, kun nuori täyttää 18 vuotta. Hallituksen päätös 
tarkoittaa, että toisen asteen opinnot tulisivat maksullisiksi kesken opintojen, 
useimmille viimeisen vuoden osalta. Tämä romuttaisi nykyisen maksuttoman toisen 
asteen mallin ennen kuin yksikään sen piirissä aloittanut opiskelija ehtii valmistua 
esimerkiksi ylioppilaaksi. 

Toimenpiteet ovat käytännössä vaikeasti toteutettavia, hallinnollisesti raskaita ja niillä 
tavoitellaan valtakunnallisesti vain 12 miljoonan euron vuosittaista säästöä, mutta 
niiden vaikutukset opiskelijoille ovat kohtuuttomat. 

Päätös tarkoittaisi sitä, että muun muassa oppimateriaalien, ylioppilaskokeiden ja 
ammatillisen puolen työvälineiden hinta voi siirtyä nuoren itsensä maksettavaksi 
kesken opintojen. Malli olisi paitsi monimutkainen, myös eriarvoistava: 
oppimateriaaleista koituvat lisäkulut osuvat erityisesti niihin nuoriin ja perheisiin, 
joihin myös asumistuen ja muun sosiaaliturvan leikkaukset ovat jo kohtuuttomasti 
osuneet. Riskinä on, että maksullisuuden alkaessa opinnot keskeytetään erityisen 
herkässä ikävaiheessa toisen asteen ollessa kesken. Tämä ei palvele tavoitetta nostaa 
Suomen koulutustasoa, eikä etenkään vähennä nuorten syrjäytymisriskiä, 
pahoinvointia tai mielenterveyskriisiä.

Maksuttomuus vaikuttaa koulutuksen tasa-arvon toteutumiseen ja vähentää 
eriarvoisuutta. Vuoden 2022 Lukiolaisbarometrin mukaan 45 prosenttia ensimmäisen 
vuoden opiskelijoista koki maksuttomuuden vaikuttaneen lukioon hakeutumiseen. 
Maksuttomuus on vaikuttanut päätökseen erityisesti opiskelijoilla, joiden 
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vanhemmista vähintään toinen on työtön, kumpikaan vanhemmista ei ole 
korkeakoulutettuja tai joiden äidinkieli on muu kuin suomi. 

Porin ei tule toimeenpanna hallituksen päätöstä, vaan jatkaa maksuttomien 
oppimateriaalien tarjoamista toisen asteen loppuun asti. Porin kaupungille maksuton 
toinen aste tuo pito- ja vetovoimaa nuorten ja lapsiperheiden näkökulmasta.

Valtuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitämme, että 

1) Porin kaupunki pyrkii vaikuttamaan valtiolliseen päätöksentekoon toisen asteen 
koulutuksen maksuttomuuden turvaamiseksi. 

2) Porin kaupunki jatkaa maksuttomuutta nuorille järjestämässään toisen asteen 
koulutuksessa koko tutkinnon ajan, mikäli valtio toteuttaa kehysriihessä päätetyt 
koulutusleikkaukset, ja huomioi asian vuoden 2025 talousarvion valmistelussa.

 

SDP:n Porin valtuustoryhmä

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä 

Liike Nytin Porin valtuustoryhmä”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 116

Valmistelija / lisätiedot:
Konsta Kivistö
konsta.kivisto@pori.fi
suunnittelija

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus”. 
Valtuustoaloitteessa esitetään, että 1) Porin kaupunki pyrkii vaikuttamaan valtiolliseen 
päätöksentekoon toisen asteen koulutuksen maksuttomuuden turvaamiseksi ja 2) 
Porin kaupunki jatkaa maksuttomuutta nuorille järjestämässään toisen asteen 
koulutuksessa koko tutkinnon ajan, mikäli valtio toteuttaa kehysriihessä päätetyt 
koulutusleikkaukset, ja huomioi asian vuoden 2025 talousarvion valmistelussa. 

Porin kaupungin sivistystoimialan toimialajohtaja, opetusyksikön päällikkö ja lukion 
rehtori ovat keskustelleet asiasta omissa verkostoissaan ja pyrkineet vaikuttamaan 
siihen, ettei maksuttomuutta rajattaisi. Sama linja on ollut suurella osalla koulutuksen 
järjestäjiä. Äskettäin käyttöön otetun maksuttomuuden romuttaminen kaavaillulla 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2024 36 ( )41
Sivistyslautakunta 27.08.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

tavalla olisi todella työläs koulutuksen järjestäjälle ja romuttaisi opiskelijoiden 
yhdenvertaisuutta. Lisäksi se saattaisi johtaa lukioiden väliseen epäterveeseen 
kilpailutilanteeseen. Asiaa on käsitelty Porin lukion opiskelijakunnan hallituksen 
kanssa, ja heidän näkemyksensä mukaan maksuttomuus pitää ehdottomasti säilyttää. 

Tällä hetkellä näyttää siltä, että hallituksen esitystä ei oppimateriaalien 
maksuttomuudesta ole tulossa. Valtiovarainministeriön ehdotus valtion ensi vuoden 
budjetiksi (hallituksen budjettineuvotteluja ja syyskuun budjettiriihtä varten) julkaistiin 
9.8. ja sen mukaan maksuttoman oppimateriaalin rajaamista koskeva säästö 
korvataan vastaavansuuruisin vähennyksin toisen asteen koulutuksen 
hankerahoituksesta ja ammatillisen koulutuksen strategiarahoituksesta. (https://vm.fi/-
/valtiovarainministerion-budjettiehdotus-vuodelle-2025) 

Sivistystoimialalla on lähdetty siitä, että toisen asteen maksuttomuuteen liittyvät 
säädökset säilyvät ennallaan vuonna 2025, ja tämä asia on huomioitu ensi vuoden 
talouden suunnittelussa. Mikäli valtio kaikesta huolimatta toteuttaisi rajauksia toisen 
asteen maksuttomuuteen sivistyslautakunta kannattaa sitä, että Porissa jatketaan 
nykysäädösten mukaista maksuttomuutta ja siihen tarvittavat resurssit sisällytetään 
sivistystoimialan talousarvioon.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus/Johanna Jokelainen



 Porin kaupunki Pöytäkirja 7/2024 37 ( )41
Sivistyslautakunta 27.08.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

§ 117
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Toimialajohtaja, sivistystoimiala
Hankintapäätös:
§ 20 Pasaasin päiväkodin irtokalustehankinta, 28.06.2024
Henkilöstöpäätös:
§ 18 Tehtäväkohtaisen palkan määräaikainen tarkistaminen 1.1.2024-31.12.2027, 
27.06.2024
§ 21 Tehtäväkohtaisen palkan määräaikainen tarkistaminen 1.8.2024-31.5.2025, 
15.07.2024

Yksikön päällikkö, opetusyksikkö
§ 29 Määräaikainen päätoiminen tuntiopettaja (resurssiopetus) PORI-03-51-24, 
15.06.2024
§ 30 Määräaikainen päätoiminen tuntiopettaja (terveystieto) PORI-03-48-24, 15.06.2024
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 31 Tutkimuslupa LIITU-tutkimus, 24.06.2024
§ 32 Tutkimuslupa väitöskirjatutkimusta varten, 02.08.2024

Yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö
§ 31 Edlevo-sovelluksen käyttäjäoikeuksien hyväksyminen, 09.08.2024

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 118
Salassa pidettävien asioiden esityslistalla käsiteltävät asiat

Toimielin käsittelee erillisellä salassa pidettävien asioiden esityslistalla seuraavat asiat:

Viranhaltijan irtisanominen yksilöperusteella, JulkL 24.1 § 25 kohta, JulkL 24.1 § 32 kohta

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Toimielin päättää käsitellä erillisellä esityslistalla yllä mainitut asiat.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

________

Merkitään, että vammaisneuvoston edustaja Noona Mäkitalo, nuorisovaltuuston 
varaedustaja Joonatan Juntunen, controller Martti Kujanpää ja yksikön päällikkö Ritva 
Välimäki poistuivat kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 18.24.

Merkitään, että seuraavaksi käsiteltiin salassa pidettävien asioiden esityslista.
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Muutoksenhakukielto
§107, §108, §109, §110, §112, §113, §114, §115, §116, §117, §118

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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Oikaisuvaatimus
§111

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Porin kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä 
päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti päätöksen tehneelle toimielimelle tai 
viranhaltijapäätöksen osalta toimielimelle, jonka alaisuudessa viranhaltija toimii.

Kirjaamon yhteystiedot:
Postiosoite:                PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:              Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6
Sähköpostiosoite:      kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:            (02) 634 9417
Puhelinnumero:         (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai                 10 - 16
tiistai-torstai                8 - 16
perjantai                     8 - 15

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:
•    päätös, johon haetaan oikaisua
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•    miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
•    millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. 

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen oikaisuvaatimusohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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